
Protokół z posiedzenia  
 Komisji Rolnictwa i Ochrony Środowiska,  

Komisji O światy, Kultury i Sportu oraz Komisji Finansowo-Gospodarczej 
z dnia 28 sierpnia 2019 r. 

 
Posiedzenie rozpoczęła o godzinie 8:00 Radna Monika Dembska, który przywitała 

członków komisji oraz pracowników Urzędu Gminy. 
 

W posiedzeniu udział wzięli radni: 
Batycka Regina Teresa 
Dembska Monika 
Janiak Jędrzej 
Kirkowska Ewa Maria 
Maciejewski Marek 
Maćkowiak Tomasz 
Michałowska Donata 
Rajchelt Jan Henryk 
Stachowiak Grzegorz 
Strzelczyk Janina 
Świątczak Krzysztof Zbigniew 
Wilczyk Maria Jolanta 
Wysz Dorota 

a także: 
Bogdan Kemnitz – Wójt Gminy 
Genowefa Przepióra - Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy  
Jolanta Litka - Skarbnik Gminy  
Magdalena Sołtysiak – kierownik referatu oświaty 
Agnieszka Pakulska – kierownik referatu infrastruktury komunalnej i inwestycji 
Monika Nowicka – inspektor ds. ochrony środowiska i rolnictwa  

Porządek posiedzenia: 

1. Przygotowanie szkół do nowego roku szkolnego 2019/2020 – wizyta w szkołach 
2. Sprawy bieżące wynikające z działalności Gminy. 

Ad. 1 

W pierwszej części posiedzenia radni dokonali wizytacji następujących placówek 
oświatowych na terenie Gminy Kleszczewo pod kątem ich przygotowania do nowego roku 
szkolnego 2019/2020:  
1) Zespół Szkół w Kleszczewie  
2) Zespół Szkół w Tulcach,  
3) Niepubliczna Dwujęzyczna Szkoła Podstawowa Bonum - Futurum 
4)  Publiczna Szkoła Podstawowa w Ziminie,  



W Zespole Szkół w Kleszczewie radnych przywitała Pani Dyrektor Marzena Socha.  
Radni zostali oprowadzeni po poszczególnych piętrach szkoły i znajdujących się na nich salach. 
Pani Dyrektor powiedziała, że szkoła jest przygotowana do nowego roku szkolnego, Sale 
przygotowane są dla większych grup uczniów. Jedna z sal przedszkolnych została powiększona 
o przylegające do niej zaplecze. Radni zobaczyli również pomieszczenia  klas I-III, stołówkę 
świetlicę szkolną, salę komputerową. Pani Dyrektor powiedziała, że po wykonanej 
termomodernizacji i zamontowaniu rolet zewnętrznych od południowej strony budynku w 
salach nie jest już tak gorąco. Dzieci korzystające ze świetlicy szkolnej w związku ze zbyt małą 
salą, dzielone są na grupy. O godzinie 11.30 część dzieci przechodzi na tzw. „świetlicę górną”, 
która znajduje się na piętrze klas I-III. Pani pracująca w świetlicy zatrudniona jest na cały etat 
– 26 godzin- i zostaje na kolejny rok szkolny. 

W Zespole Szkół w Tulcach Pan Wójt wręczył akt nadania tytułu nauczyciela 
mianowanego Pani Oldze Melewskiej. 
Radni obejrzeli sale szkolne i przedszkolne. Część przedszkolna jest oddzielona od pozostałej 
części szkoły. Pan Dyrektor Andrzej Szymczak poinformował, że przedszkole zostało 
powiększone o 1 salę. Dwie sale przeznaczone będą dla sześciolatków, w grupach będzie po 25 
dzieci, dwie grupy pięciolatków będą liczyły poniżej 20 osób. Wszystkie pozostałe grupy są 
pełne. 
Pan Dyrektor zgłosił potrzebę zamontowania rolet okiennych w nowej części szkoły. Dzięki 
nowej części budynku lekcje kończyć się będą maksymalnie o 15:45, większość pomiędzy 
godzinami 14-15. Część lekcji zaczynać się będzie o godzinie 9.10. 

Szkoła Bonum - Futurum w Tulcach prowadzona jest przez panią Liliannę  Ożadowicz, 
dyrektorem szkoły pani Katarzyna Kujawa-Kruszewki.  
Pani Ożadowicz poinformowała, że nauczanie początkowe odbywa się w salach na parterze 
szkoły, klasy liczą po 20 uczniów, sale przyporządkowane są dla każdej klasy. W szkole 
funkcjonuje stołówka, jest także nieduża sala gimnastyczna. Szkoła zamierza wybudować 
większą salę sportową. 

Szkoła podstawowa w Ziminie prowadzona jest przez Stowarzyszenie Rozwoju 
Oświaty oraz Upowszechniania Kultury na Wsi. Pan Dyrektor Przemysław Hęćka 
poinformował, że w szkole uczy się 94 dzieci, w tym odziały przedszkolne 17 dzieci. W 
najmniej licznych klasach jest 6, 7 uczniów. 
Pan Dyrektor powiedział, że szkoła boryka się z problemami kadrowymi i konieczne jest 
podniesienie wynagrodzeń. 
 
Ad.2  

W dalszej części posiedzenia zostały przedstawione zostały projekty następujących 
uchwał: 
� Projekt Uchwały Nr XI/78/2019 w sprawie określenia tygodniowego obowiązkowego 
wymiaru godzin zajęć nauczycieli przedszkoli pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-
letnie i dzieci młodsze prowadzonych przez Gminę Kleszczewo przedstawiła Pani Magdalena 
Sołtysiak. Pani kierownik powiedziała, że uchwale określono tygodniowy wymiar zajęć 
nauczycieli przedszkoli pracujących z grupami obejmującymi dzieci 6-letnie i dzieci młodsze 
zgodnie ze zmianą, którą wprowadzają przepisy o zmianie ustawy – Prawo oświatowe, ustawy 
o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw. W uchwale ustalono 22 godziny jako 



obowiązkowy tygodniowy wymiar zajęć dla nauczycieli pracujących w grupach mieszanych. 
Podejmując uchwałę Rada Gminy uwzględniła czas pracy niezbędny do przygotowania zajęć 
oraz dokumentacji z dziećmi sześcioletnimi i dziećmi młodszymi. 
Projekt uchwały został skierowany do zaopiniowania do związków zawodowych. 
 Radny Jan Rajchelt spytał, czy związki zawodowe mogą wyrazić negatywną opinię o 
projekcie uchwały? 
Pani Magdalena Sołtysiak odpowiedziała, że opinia związków zawodowych nie jest wiążąca. 
Opinia związków powinna  być przesłana do dnia podejmowania uchwały. 
 
� Projekt Uchwały Nr XI/79/2019 w sprawie zmiany uchwały Nr XLI/333/2018 Rady 
Gminy Kleszczewo z dnia 25 kwietnia 2018 r. w sprawie opłat za świadczenia udzielane przez 
przedszkola, dla których organem prowadzącym jest Gmina Kleszczewo przedstawiła pani 
Magdalena Sołtysiak. Pani Sołtysiak powiedziała, że uchwała zawiera uregulowania odnoszące 
się do zmienionego stanu prawnego. Rada gminy określa wysokość opłaty za korzystanie z 
wychowania przedszkolnego uczniów objętych wychowaniem przedszkolnym do końca roku 
szkolnego w roku kalendarzowym, w którym kończą 6 lat, w prowadzonym przez gminę 
publicznym przedszkolu, w czasie przekraczającym ustalony przez radę wymiar zajęć.  
W wyniku nowelizacji ustawy o finansowaniu zadań oświatowych, zawarte w art. 52 ust. 3 
wyrazy „za godzinę zajęć” zostały zastąpione wyrazami „za każdą rozpoczętą godzinę 
faktycznego pobytu dziecka w przedszkolu, oddziale przedszkolnym w szkole podstawowej 
oraz innej formie wychowania przedszkolnego”. Rodzice ponoszą opłatę za każdą rozpoczętą 
godzinę pobytu dziecka w przedszkolu w wysokości 1 zł. Opłaty za przedszkola pobierane są 
z dołu. 
Radni nie mieli pytań do przedstawionego projektu uchwały 
 
� Projekt Uchwały Nr XI/80/2019 w sprawie nadania nazwy ulicy w miejscowości 
Gowarzewo przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz powiedziała, że ulica jest drogą 
wewnętrzną, położoną wzdłuż ulicy Tuleckiej. Proponuje się nadać ulicy nazwę – Śnieżna, 
wokół są ulice „Zimowa, „Jesienna”. Nadanie nazw ulicom ma na celu nadanie numerów 
porządkowych i adresów dla działek budowlanych, zlokalizowanych przy tych drogach. 
Radni nie mieli pytań do przedstawionego projektu uchwały. 

� Projekt Uchwały Nr XI/81/2019 w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta 
Gminy Kleszczewo przedstawiła Pani Sekretarz. Pani Sekretarz powiedział, że w dniu 22 lipca 
2019 r. wpłynęła skarga na działalność Wójta Gminy Kleszczewo, w której zarzuca się 
organowi wykonawczemu gminy, brak ogłaszania na stronach BIP Kleszczewo 
zapotrzebowania w zakresie usług na prowadzenie audytu wewnętrznego, zmniejszając 
zdaniem skarżącego przez to możliwy krąg odbiorców – co w ocenie skarżącego  nie wyklucza 
umyślnego działania organu wykonawczego na szkodę jednostki samorządu terytorialnego  w 
zakresie niegospodarności w wydatkowaniu środków publicznych poprzez wybieranie 
wykonawców w sposób nietransparentny z potencjalnie wyższą ceną usługi niż występującą na 
rynku usługodawców tej usługi.  
Skarga skierowana została do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy Kleszczewo w 
celu jej rozpatrzenia.  



W wyniku czynności sprawdzających Komisja Skarg, Wniosków i Petycji Rady Gminy 
Kleszczewo ustaliła, że umowa na usługę prowadzenia audytu wewnętrznego zarówno w 2018 
r., jak i w 2019 r. została zawarta zgodnie z obowiązującym  Zarządzeniem Nr 9/2014 Wójta 
Gminy Kleszczewo z dnia 16 kwietnia 2014 r. w sprawie wprowadzenia regulaminu udzielania 
zamówień publicznych, których wartość nie przekracza wyrażonej w złotych równowartości 
kwoty 30.000 euro. 
Ustalony w/w Zarządzeniem regulamin obowiązuje w zakresie udzielania zamówień na 
dostawy, wykonywanie usług i robót budowlanych, do których zgodnie z art. 4 ust. 8 ustawy z 
dnia 29 stycznia 2004r. – Prawo zamówień publicznych ( tekst jednolity Dz.U. z 2018r. poz. 
1986 ze zmianami) nie stosuje się przepisów tej ustawy, a źródłem finansowania są środki 
publiczne. 
Ramowe procedury udzielania zamówień publicznych  w w/w Zarządzeniu uregulowano w 
układzie : 

1) zamówienia o wartości do 15.000 euro, które następuje  na podstawie sporządzonego 
druku zamówienia i do których nie stosuje się postanowień niniejszego regulaminu, - w 
tym przedziale mieści się zamówienie na  usługi audytu, 

2) zamówienia o wartości przekraczającej 15.000 do 30.000 euro., do których stosuje się 
regulamin, wymaga przeprowadzenia rozeznania rynku poprzez skierowanie zapytania 
ofertowego do co najmniej trzech wykonawców  i postępowania zgodnie z procedurami 
określonymi w przedmiotowym Zarządzeniu. Zaproszenie do złożenia ofert  w układzie 
15.000 – 30.000 euro może być również zamieszczone na stronie internetowej Urzędu 
Gminy Kleszczewo. 

Zarządzenie Nr 9/2014 Wójta Gminy Kleszczewo z dnia 16 kwietnia 2014 r. w sprawie 
wprowadzenia regulaminu udzielania zamówień publicznych, których wartość  nie przekracza 
wyrażonej w złotych równowartości kwoty 30.000  nie nakłada na Zamawiającego obowiązku 
publikacji na stronie BIP zamówień publicznych do 30 000 Euro.  
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji po przeanalizowaniu zarzutów  i analizie materiałów 
wyjaśniających  uznała zarzuty skargi za bezzasadne – rozstrzygnięcie komisji zawiera  
Uchwała Komisji Skarg Wniosków i Petycji .  
Koszt audytu przeprowadzanego w Gminie Kleszczewo to ok. 1100.00 zł miesięcznie. Wartość 
umowy nie przekracza zatem kwoty 30.000 euro. 
Radni zgodzili się ze stanowiskiem Komisji Skarg Wniosków i Petycji. 
 

Po omówieniu wszystkich projektów uchwał Pani Sekretarz przedstawiła radnym 
wniosek złożony przez stowarzyszenie Razem dla Gowarzewa w sprawie wprowadzenia zmian 
w planie zagospodarowania przestrzennego. Wnioskujący chcą aby działki rolne o nr 344/17 
oraz 339/1 zostały objęte miejscowym planem zagospodarowania przestrzennego i zostały 
przekształcone w grunt pod zabudowę jednorodzinna, jak ma to miejsce na ulicach sąsiednich 
Wierzbowej, Akacjowej, Pogodnej, Cichej, w celu kontynuacji jednolitej zabudowy. 
Wnioskujący argumentują, iż obszar ulic wyżej wymienionych jest obszarem dużego osiedla 
domów jednorodzinnych zamieszkany przez rodziny z dziećmi, a dalszy teren nie objęty MPZP 
wzbudza w mieszkańcach obawy powstania przemysłu, który kłóci się z ideą spokojnego i 
zdrowego mieszkania na wsi. 



Stowarzyszenie stanowczo sprzeciwia się ewentualnej inwestycji tuczarni mającej powstać na 
dz. o nr ew. 392/2 obręb Gowarzewo. 

Pani Agnieszka Pakulska powiedziała, że w 2018 roku przystąpiono do sporządzenia 
zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Gminy Kleszczewo w zakresie 
części tekstowej. Zmiana ta zapobiec ma m.in. realizacji inwestycji uciążliwych. Projekt 
zmiany planu został już przygotowany oraz zaopiniowany i uzgodniony przez stosowne 
instytucje, a w najbliższym czasie wyłożony zostanie do publicznego wglądu,  wtedy można 
też wnieść uwagi do tego projektu. Proponuje się wprowadzenie zapisu ograniczenia chowu 
zwierząt do 40 djp 

Pani Moniaka Nowicka powiedziała, że kwalifikacja przedsięwzięć do decyzji 
środowiskowej wynika z Rozporządzenia Rady Ministrów w sprawie przedsięwzięć mogących 
znacząco oddziaływać na środowisko. 
DJP to umowna jednostka mówiąca o liczbie zwierząt hodowlanych lub chowanych w danym 
gospodarstwie, opowiadająca jednej krowie o masie 500 kg. Do przeliczania sztuk fizycznych 
na DJP służą specjalne współczynniki przeliczeniowe (przemnażamy liczbę sztuk fizycznych 
przez współczynnik przeliczeniowy) W zależności od tego, ile DJP inwestor ma zamiar 
utrzymywać,  jego przedsięwzięcie zostanie zakwalifikowane do tych, które obligują do 
przygotowania raportu o oddziaływaniu na środowisko lub do tych, dla których taki raport może 
nie być wymagany. Zgodnie z zapisami rozporządzenia Rady Ministrów sporządzenia raportu 
o oddziaływaniu na środowisko koniecznie wymaga chów lub hodowla zwierząt w liczbie nie 
mniejszej niż 210 DJP. 
 Radna Donata Michałowska powiedziała, że można rozwiązać problem poprzez 
odrolnienie tych terenów i ustanowienie tam działek budowlanych. 

Radni uznali, że problem należy rozwiązać kompleksowo, wprowadzając zmiany w 
planie zagospodarowania, nie wyłącznie w miejscu wskazanym w złożonym wniosku. 
 
 
W związku z wyczerpaniem porządku obrad Radna Dembska zakończyła posiedzenie Komisji 
o godzinie 12.30 

 

  Protokołowała:                             Za zgodność z przebiegiem obrad 

        Agata Zdobylak                                                     Przewodnicząca komisji 
Monika Dembska 

 


